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Ordinær Generalforsamling  
2024 – Referat 
Konventum, Helsingør 
20. marts 2024 

 

Dagsorden 

A. Valg af dirigent 

B. Bestyrelsens beretning 

C. Regnskab 2023 

D. Indkomne forslag 

E. Forslag til budget samt fastsættelse af kontingent 
F. Valg 

G. Eventuelt  

A. Valg af dirigent 
Formand Mette Bendstrup byder velkommen og foreslår Holger Kortbek fra Gladsaxe 

Idrætscebter som dirigent. 

Holger Kortbek vælges enstemmigt uden modkandidater. 
 

Holger Kortbek takker for valget og konstaterer indledningsvist at al formalia vedr. 

indkaldelsen til generalforsamlingen er overholdt, idet samtlige varsler for indkaldelse m.v. i 

vedtægterne er iagttaget, ligesom dagsordenen er som foreskrevet i vedtægterne.  
 

Holger Kortbek erklærer dermed generalforsamlingen lovlig og beslutningsdygtig med 39 

stemmeberettigede til stede. 

 

B. Bestyrelsens beretning 
Dirigenten giver herefter ordet til foreningens formand, Mette Bendstrup, der på bestyrelsens 
vegne aflægger årets beretning: 
 

Det er helt vildt som tiden flyver – jeg synes nærmest det var i går, jeg sidst satte mig til 
tasterne for at skrive Bestyrelsens beretning for året 2022-2023, og nu er jeg her allerede igen. 

Vores forening trives heldigvis, og året har budt på mange gode arrangementer, spændende 
magasiner og gode oplevelser sammen med vores mange samarbejdspartnere, og det er 

derfor altid givende og positivt at sidde i formandsstolen ved vores møder i bestyrelsen. 
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Medlemmer 

Vi har i bestyrelsen stort fokus på medlemstallet. 

Der er ingen tvivl om, at vores medlemstal har en betydning, når vi 
deltager i samarbejder med både nationale og internationale 
samarbejdspartnere – og at vores argumenter vægtes tungere jo flere 
svømmebade, vi repræsenterer. 

Derfor arbejder vi hele tiden på at profilere vores forening, som en relevant og vidende 
interesseorganisation, som kan tale på vegne af alle danske svømmebade med offentlig 
adgang. 

Siden sidste generalforsamling har vi budt 11 nye medlemmer velkommen i vores fællesskab – 

både svømmebade og leverandører, som kan se fordele i vores forening og de aktiviteter, vi 
tilbyder.  

Vi har også sagt farvel til en række medlemmer (9), som af forskellige årsager ikke længere 
ønsker at prioritere foreningen.  

Vores medlemstal har ligget stabilt i de sidste mange år, men vi ved at der er mange anlæg 
(campingpladser, hoteller, wellness-anlæg mv.) som er en del af vores målgruppe, som ikke 
endnu er medlem af Danske Svømmebade ligesom der også er mange kommunale 
tilsynsførende, der ikke er medlem.  

Projekter 

Danske Svømmebade har en lang og hæderkronet tradition for at gennemføre projekter som 
gør viden om byggeri, energioptimering, vandbehandling osv. tilgængelig for vores 
medlemmer. 

Mange af disse projekter er i årenes løb udgivet i foreningens publikationer (der er 
tilgængelige for alle medlemmer via AquaShare.nu), men vi har i de sidste 10-15 år fået 
sværere og sværere ved at finde frivillige kræfter til projektarbejdet.  

Det har gjort det vanskeligt at finde anvendelse for de (ganske betragtelige) beløb, som vi 
hvert år øremærker til projektarbejde, hvilket naturligvis er både ærgerligt og frustrerende. 

Heldigvis er der gode forskningsinstitutioner i Danmark, og vi forventer at vi i de kommende 

år i højere grad vil benytte disse til at belyse problemstillinger med relevans for driften af 
svømmebade. 

VidenHUB 

I 2023 er vi kommet et godt stykke videre med den VidenHUB, som vi i samarbejde med 

SvømDanmark og Lokale- og Anlægsfonden (LOA) er tæt på at kunne lancere. 
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VidenHUB er tænkt som et værktøj, som kommuner, foreninger og andre 
bygherrer kan anvende i hele beslutningsprocessen omkring både 
nybyggeri og renovering af svømmebade med offentlig adgang. 

Målgruppen er politikere, embedsmænd og driftsfolk – og der vil være 
inspirationsark til både brugerinddragelse, brugergruppe-analyser, 

energibesparelser, valg af materialer mv. 

VidenHUB’en er tænkt som et levende værktøj, som vi i Danske 
Svømmebade vil vedligeholde i samarbejde med LOA, så vi hele tiden sikrer mest mulig 
tilgængelig viden – til gavn for optimering og drift af danske svømmehaller. 

Uddannelse 

Vi har i 2023 færdigudviklet vores afløser for uddannelsen til Svømmebadsassistent. 

I tæt samarbejde med HI, har vi udvalgt en række kurser, som udbydes af Idrættens Udviklings 
Center (IUCE). Værtsuddannelsen består grundlæggende af fem kurser, der tilsammen giver 
mulighed for at bestå akademifaget ”Service, oplevelser og værtskab” og som klæder både 
nye og erfarne medarbejdere på til at servicere nutidens gæster i de danske idrætsfaciliteter. 

Danske Svømmebade udbyder derudover en række kurser, som vi mener, er relevante for 
medarbejdere i svømmehaller, og som dermed i sidste ende danner en komplet uddannelse til 
Svømmebadsvært. Når man har bestået både akademifaget og de særlige 
svømmebadskurser, får man et samlet bevis på sin uddannelse som Svømmebadsvært. 

HI udbyder en tilsvarende række kurser som i kombination med kurserne på IUCE giver 
mulighed for at kalde sig Facilitetsvært. 

Vi tror på at vi med denne modulopbyggede model har fundet et rigtigt godt 
uddannelsestilbud til vores ansatte, som de kan tage hen over en to-årig periode og i den 
rækkefølge, som passer ind i hverdagen på arbejdspladsen. 
 

Fokus på arbejdet med sikkerhed 

Danske Svømmebade har altid haft stor fokus på arbejdet med sikkerhed i svømmebadene. 
Det gælder både sikkerhed for vores medarbejdere i form af arbejdsmiljø, kemikaliehåndtering 
og et godt indeklima og for vores gæster. 

Badesikkerhed er et naturligt indsatsområde for vores forening, og vi er meget stolte over, at 
vi i mange år har været en del af Erhvervslivredderprøven, som derfor naturligt også er den 
livredderprøve, som vi anbefaler vores medlemmer at benytte til personalet. 

Erhvervslivredderprøven er udviklet og udvikles fortsat i et samarbejde mellem Danske 
Svømmebade, HI, Rådet for Større Bade- og Vandsikkerhed, FOA og SvømDanmark, og vi har 
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dermed en ekstremt stærk styregruppe som tilgodeser mange forskellige 
interesser ind i arbejdet.  

Der pågår hele tiden et arbejde for at kvalificere, videreudvikle og 
kvalitetssikre både Erhvervslivredderprøven og dommeruddannelsen, og 
det arbejde er alle organisationerne bag prøven meget interesserede i at 
deltage i. Der er dermed ikke tale om, at vi i Danske Svømmebade kan 
diktere eller egenhændigt beslutte, hvordan vi ønsker at prøven og 
dommeruddannelsen skal afvikles, men vi tror på, at vi i fællesskab kan udvikle prøven, så den 
fortsat er relevant for ansatte i danske svømmebade. 

Arrangementer 

I 2023 er det lykkedes os at afvikle nogle af de bedst besøgte ERFA-møder og temadage i 
mange år. Lalandia Søndervig toppede med hele 94 tilmeldte deltagere, hvilket er meget flot, 
men også Fårup Sommerland og Alsik i Sønderborg trak mange interesserede til vores 

arrangementer. 

De mere tekniske temadage om hhv. Ernergiklasser og Korrosion var ligeledes 

publikumsucceser, som gav rige muligheder for at netværke og møde ligesindede med 
samme interesse for svømmebadets mere tekniske installationer. 

Det er fantastisk at se, at nu endelig er ude over ’corona-effekten’ og at vores medlemmer 
prioriterer vores fysiske møder. Vores forening er baseret på videndeling, sparring og 
erfaringsudveksling, og det er derfor positivt at vi oplever en lyst til at mødes og besøge andre 
anlæg, hvor vi kan blive inspireret i vores egen hverdag. 

Netværk 

Som tidligere nævnt er netværk en meget stor del af værdien i medlemskabet i Danske 
Svømmebade, og vi kommer derfor til at satse endnu mere på at skabe gode netværk i 
foreningens regi. 

I november lancerede vi et netværk for SPA- og Wellness-faciliteter for at skabe et forum, 

hvor disse anlæg kan drøfte nogle af de udfordringer, der er særlige for netop dem. Der har 
været god interesse for netværket, og vi fortsætter i 2024 arbejdet med at facilitere møder og 
sikre god dialog heri. 

Vi er meget åbne for at danne andre netværk, hvis der er behov og ønske om det, så tøv ikke 
med at række ud og foreslå et særligt emne, som kan være udgangspunkt for et netværk. 

Bestyrelsen 

Vi har i Danske Svømmebade en god bestyrelse, hvor vi både supplerer hinanden fagligt 
og personligt. Vi arbejder godt sammen, og kan med gode drøftelser skabe værdi for 

foreningen, når vi med en professionel og samarbejdende tilgang til vores 
samarbejdspartnere arbejder for at varetage medlemmerne interesser. 
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Vi siger i år farvel til to markante personligheder i vores bestyrelse, idet både 
Henrik Due og Klaus Rask Petersen har valgt ikke at genopstille til endnu en 

periode. Både Henrik og Klaus har været særdeles aktive i vores bestyrelse, og 
der skal derfor lyde en stor tak til dem begge for indsatsen. 

Det er fantastisk at vi som forberedelse til generalforsamlingen har kunnet række 
ud til potentielle afløsere, som uden tøven har sagt ja til stille op til valg, og vi har 
derfor fuld tillid til at det gode samarbejde i bestyrelsen vil fortsætte også efter 
generalforsamlingen. 

Udover vores bestyrelsesmedlemmer, har vi også en række frivillige, der hjælper med planlægning af 
aktiviteter, kursustilbud, magasinet og i projektstyregruppen. Det er afgørende for en forening som 
Danske Svømmebade, at vores medlemmer har lyst til at engagere sig i foreningen og der er altid 

mulighed for at involvere sig i foreningens arbejde - også uden at skulle stille op til bestyrelsen. 

Jeg vil gerne sige tak til alle de frivillige i vores forening og til mine kollegaer i bestyrelsen – både for 
det gode samarbejde omkring foreningen og for de personlige relationer, der naturligt følger med 
vores samarbejde. 

Tak! 

  

 

Spørgsmål og kommentarer til Bestyrelsens beretning: ingen 

 

Bestyrelsens beretning er dermed godkendt og taget til efterretning. 

  

C. Regnskab 2023 
Dirigenten giver ordet til foreningens kasserer Mads Ramsing, der præsenterer foreningens 
regnskab for 2023: 

 

Foreningen kommer ud af 2023 med et beskedent overskud på ca. 82.000 kr, hvilket matcher 
fint med det vedtagne budget. 

Vi følger i det hele taget budgettet fint undtagen på bladet, der giver et underskud på 118.000 
hvilket skyldes stigende udgifter og faldende indtægter på annoncer. 

Til gengæld har vi lavet overskud på både kurser og arrangementer på grund af meget stor 
tilslutning. 

De 300.000 til projekter er for størstedelens vedkommende hensat til 2024, hvor vi forventer at 

veksle dem til gode projekter. 

Regnskabet godkendes af generalforsamlingen uden kommentarer eller spørgsmål, og der er 
dermed meddelt decharge. 
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D. Indkomne forslag 
Der er rettidigt indkommet to forslag til behandling på generalforsamlingen. 
Begge er indsendt af Kent Nielsen, Haslev Svømmehal. 

Forslag 1: 

1.                         punkt til afstemning 

  

For at højne den faglige indsigt, det faglige niveau og den almindelige 
troværdighed, skal Danske Svømmebade´s repræsentant i Styregruppen for 
Erhvervslivredderprøven være i besiddelse af en gyldig Erhvervslivredderprøve. 
 

Mette Bendstrup fremlægger kommentar til forslaget: 

Bestyrelsen i Danske Svømmebade vil på generalforsamlingen anbefale foreningens medlemmer 

at stemme imod det fremsendte forslag. 

Begrundelsen herfor er, at Styregruppen for Erhvervslivredderprøven består af en repræsentant fra 
hver af de fem organisationer, der er en del af Erhvervslivredderprøven. Bestyrelsen anser det for 
afgørende for samarbejdet og det mandat, som Danske Svømmebades repræsentant bringer med 
sig ind i arbejdet i styregruppen, at repræsentanten findes blandt bestyrelsesmedlemmerne i 
Danske Svømmebade. 

Det er ikke, og vil næppe heller være hensigtsmæssigt, at stille som krav til bestyrelsen i Danske 
Svømmebade, at der altid skal sidde et medlem med en gyldig Erhvervslivredderprøve.  

Det er bestyrelsens opfattelse at man uden problemer kan varetage Danske Svømmebades 
interesser i det overordnede arbejde med drift af Erhvervslivredderprøven uden at være i 
besiddelse af en gyldig Erhvervslivredderprøve – ligesom der i øvrigt ikke er et tilsvarende krav til 

repræsentanterne fra de øvrige organisationer. Arbejdet i Styregruppen præges af samarbejde og 
styring af de økonomiske forhold omkring driften af Erhvervslivredderprøven, hvorfor det ikke 
anses for relevant om repræsentanterne har en gyldig Erhvervslivredderprøve. 

 

Forslaget bringes til afstemning: 

Stemmer for: 0 

Stemmer imod: 35 

Stemmer blank: 4 

Forslaget er dermed faldet. 
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Forslag 2: 

2.                         punkt til afstemning 

  

Danske Svømmebades repræsentant i Styregruppen for 
Erhvervslivredderprøven skal arbejde hurtigt og målrettet på, at en E-

dommer, valgt blandt E-dommerne skal havde en plads i Styregruppen, 

Ligeledes skal Danske Svømmebades repræsentanten arbejde for åbenhed 
og synlig for  

Styregruppen for Erhvervslivredderprøven, herunder en officiel hjemmeside for 
Erhvervslivredderprøven, hvor formål, krav, referater fra møde, samt åbenhed omkring økonomien 
+ en oversigt over medlemmer af Styregruppen med kontaktinformationer. 

 

Bestyrelsens kommentar til forslaget: 

Bestyrelsen i Danske Svømmebade vil på generalforsamlingen anbefale foreningens medlemmer 
at stemme imod det fremsendte forslag. 

Begrundelsen herfor er, at styregruppen i fællesskab er blevet enige om, at en repræsentant for 
Erhvervslivredderdommerne kan bidrage konstruktivt til arbejdet i uddannelsesudvalget, men at 

arbejdet i styregruppen for Erhvervslivredderprøven bør varetages af de udpegede 

repræsentanter for de respektive organisationer. Denne beslutning er truffet i Styregruppen med 
opbakning fra Danske Svømmebades repræsentant og bestyrelse. 

Styregruppen tilstræber allerede en relevant grad af åbenhed og synlighed omkring dens arbejde, 
men det vurderes at ville blive en unødvendig belastning for Erhvervslivredderprøvens økonomi at 
skulle oprette en selvstændig hjemmeside for Erhvervslivredderprøven.  

De i forslaget nævnte informationer fremgår af hjemmesiderne tilhørende Danske Svømmebade 
og SvømDanmark. 

  

Forslaget bringes til afstemning: 

Stemmer for: 0 

Stemmer imod: 33 

Stemmer blank: 6 

Forslaget er dermed faldet. 

 

E. Budgetforslag og kontingent 
Kasserer Mads Ramsing præsenterer bestyrelsens forslag til budget 2024 samt forslag til 

kontingent for 2025: 
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Bestyrelsen ønsker at ændre praksis således, at vi på 
generalforsamlingerne fremover godkender indeværende års budget, og 

det fremsendte budgetforslag er dermed allerede godkendt på 
generalforsamlingen 2023. 

Kommentar fra Svømmecenter Nordvest. Forstår ikke ændringen, fordi 
det vil bevirke at man så arbejder ’uden budget’ i hele første kvartal.  

Flere kommentarer i samme retning, der af kasserer Mads Ramsing 

besvares med, at bestyrelsen har overvejet ulempen ved ændringen, og man mener at det vil 

være mere fleksibelt og smidigt at godkende budget for indeværende år på 
generalforsamlingen – som man i øvrigt også gør i flere andre foreninger. 

Alt i alt foreslår bestyrelsen at budgettere med positivt resultat på 28.775 kr. 

Bestyrelsen lægger op til at vi i 2024 budgetterer med at vores arrangementer, årsmøde og 
kurser løber rundt frem for at budgettere med overskud på aktiviteterne. 

Bestyrelsen ønsker at de aktive medlemmer kan få endnu større udbytte af medlemskabet. 

Mht projekter: 

Vi har i 2023 mange midler stående, som det er vanskeligt at få brugt, og vi ser ikke idé i at 
fortsætte med at øremærke en stor sum penge til projekter, når der tilsyneladende ikke er 
relevante projekter at støtte. 

Generalforsamlingen godkender budget for 2024 samt forslaget til kontingent uden yderligere 

bemærkninger eller spørgsmål. 

F. Valg 
Dirigenten konstaterer, at da vi er i et lige år, skal der iflg. vedtægternes § 6, vælges to 
bestyrelsesmedlemmer og to suppleanter fra medlemsgruppe A samt to bestyrelsesmedlem 

og en suppleant fra medlemsgrupperne B, C og D: 

Medlemsgruppe A. 

Bestyrelsesmedlemmer: 

Liselotte Jakobsen er på valg og modtager genvalg 

Der er ingen modkandidater til Liselotte og hun vælges derfor. 
 

Henrik Due modtager ikke genvalg 

Bestyrelsen foreslår suppleant Jesper Misfeldt stiller op til den vakante post. 

Der er ingen modkandidater til Jesper, som dermed vælges. 
 

Suppleanter: 

Eddie Kjær Larsen er på valg og modtager genvalg. 
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Der er ingen modkandidater til Eddie, som dermed vælges. 
 

Bestyrelsen foreslår Niels Lauritsen fra Hotel Vejlefjord som suppleant 

på den vakante post. 
Der er ingen modkandidater til Niels, som dermed vælges. 
 

Medlemsgruppe B, C og D. 

Bestyrelsesmedlemmer: 

Klaus Rask Pedersen modtager ikke genvalg. 

Bestyrelsen foreslår suppleant Peter Thygesen til den vakante post. 
Der er ingen modkandidater til Peter, som dermed er valgt. 

 

Carsten H. Jørgensen er på valg og modtager genvalg. 

Der er ingen modkandidater til Carsten, som dermed er valgt. 

 

Suppleant: 

Bestyrelsen foreslår Bibi Nellemann Steinfurth fra Rambøll. 
Der er ingen modkandidater til Bibi, som dermed er valgt. 

 

Revisor: 

Bestyrelsen peger på Vivi Ruseng Hansen fra Beierholm, der vælges uden modkandidater. 
 

G. Eventuelt 
 

Holger Kortbek takker for god ro og orden og erklærer generalforsamlingen for afsluttet. 
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                        Med min underskrift bekræfter jeg indholdet og alle datoer i de følgende dokumenter, identificeret ved deres dokumentnøgle og kryptografiske hash-værdi.
                    

                    
                        Jeg accepterer, at mit fulde navn, min aktuelle IP-adresse samt mit offentlige certifikat gemmes og opbevares digitalt, med det formål at kunne påvise underskriftens gyldighed.                    

                    
                        Oplysningerne indlejres i underskriften, og er derved tilgængeligt for alle, med adgang til det underskrevne materiale.
                    

                    
                        Endvidere, med min signatur accepterer jeg den til enhver tid gældende slutbruger licensaftale (EULA) for brugen af Penneo Digital Signatur Platform: https://penneo.com/eula                      
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